
I GÅRSDAGENS AMTA skrev vi om 170 hytte-
eiere på Søndre Hallangen i Frogn som har
gått sammen om å investere 25 millioner kro-

ner i et framtidsrettet og miljøvennlig kloakkrense-
anlegg. Hver hytteeier bruker rundt 135.000 kroner
på spleiselaget, som sikrer rent vann og muliggjør
vannklosett for dem som ønsker det.

KLOAKKRENSEANLEGGET skal etter planen stå fer-
dig til neste års hyttesesong. Da har ildsjelene som
har arbeidet med prosjektet lagt ned utallige, frivil-
lige arbeidstimer over åtte år for å få renseanlegget
i havn. Jan Ballangrud anslo overfor Amta at han
har brukt 200 timer på prosjektet bare i år. Det er i
høyeste grad imponerende.

FOR Å UNNGÅ UTSLIPP av urenset kloakk i naturen,
har Frogn kommune pålagt hytteeierne å installere
renseanlegg. I et såpass stort hyttefelt som på Søn-
dre Hallangen er det tvingende nødvendig. Initiati-
vet fra Båtstø vel om å etablere et felles rensean-
legg for alle som er villige til å bidra, er derfor pris-
verdig. Det er også veldig bra at såpass mange eien-
dommer har valgt å henge seg på prosjektet.

FORDELENE VED DUGNADEN er mange. For hytteei-
erne betyr dugnadsprosjektet en besparelse på over
150.000 kroner per eiendom i forhold til å skulle
sette opp et eget, privat renseanlegg. Et felles an-
legg betyr også mindre inngrep på hver enkelt eien-
dom. Nå behøves kun et rør fram til hytta og en li-
ten kvern i kjelleren, noe som vil framstå som langt
mindre ruvende enn egne septiktanker i tilknytning
til hver hytte.

EN FELLESLØSNING fører også til at inngrepene i
naturen på Søndre Hallangen blir langt mindre.
Tanken er avløpsrør som følger terrenget, og blir så
usynlige som overhodet mulig. Selve kloakktan-
kene som er knyttet til anlegget, blir nedgravd i
bakken, og vil knapt være synlige.

OG SIST MEN IKKE MINST vil avløpsvannet som en-
der opp i Oslofjorden være så rent og trygt som det
kan bli. Både for hytteeierne, som til neste år vil få
en helt ny hverdag, og for Frogn kommune, som nå
kan være sikre på at risikoen for kloakkutslipp min-
skes, er renseanlegget på Søndre Hallangen gode
nyheter.

DET ER I DET HELE TATT et positivt prosjekt vi
snakker om, og noe som også bør være et prosjekt
til etterfølgelse for andre hytteeiere - både i Amta-
land og ellers i landet. Engangsinvesteringen er
høy, men fordelene er store. Det er også verdt å
merke seg at hytteeierne på Søndre Hallangen i
årene som kommer vil ha et fullt fungerende av-
løpsnett rett inn i hytta. Årsavgiften for å være til-
knyttet, med medfølgende vedlikehold av lednings-
nettet og renseanlegget, er beregnet til 2500 kroner.
Det er en liten pris å betale for rent vann og vann-
klosett på hytta.
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«Tidebaronen» har
gjort en god jobb i
«Tidekongens»
fravær. Men man-
dag bør «kongen»
være på plass igjen.

AV HENRIETTE SLAATSVEEN
henriette.slaatsveen@amta.no

Da er nemlig hverdagen kom-
met, og sommerrutene over for i
år. 

– Hvordan vil det gå hvis ikke
Tide får ferdig «Tidekongen» til
mandag?

– Det er det vi jobber for om
dagen, å få alle fem båtene på
plass til mandag, sier regionsje-

fen i Tide, Alf Jørgen Fedog. 

Frankrike
Tirsdag ettermiddag kom to ser-
vicemenn fra verftet i Frankrike
til Oslo. De er i hovedstaden for
å se på «Tidekongen» som man-
dag morgen fikk problemer med
motorene. 

– De skal gå ombord og kart-
legge det som har skjedd med
«Tidekongen», sier Fedog.

Servicemennene vil være i
Oslo til Tide føler at alle «tidebå-
tene» er i toppstand. 

Fedog kan fortelle at «Tide-
dronningen» som fikk problemer
med en propell mandag, er i
stand igjen. 

«Huldra»
Det er «Tidebaronen» som har
steppet inn, etter at «Tidekong-
en» gikk ned for tellingen. Ifølge
Fedog har det gått bra med «ba-
ronen» som erstatter. 

– Ja, alle passasjerer har fått
plass om bord på «Tidebaro-
nen», sier Fedog. 

Videre kan han fortelle at «Ti-
deprinsen» som ligger på Aker
Brygge, forhåpentligvis vil være
ferdigstilt i dag, slik at også den
kan begynne å farte mellom Tan-
gen og Aker Brygge. 

– «Huldra» klargjøres også,
slik at vi kan ha den båten som en
reserve, hvis vi skulle ha behov
for back up, sier Fedog videre.

Trenger 
«Tidekongen» 

«Tidekongen» fikk motorstopp i fjorden mandag morgen. I går kom
servicemenn fra verftet i Frankrike for å se på båten. 

Foto: Erik Inderhaug

Familiene Stanghelle
og Rybak gjennom-
fører i kveld sin
trettende sommer-
konsert på Sørlandet.
Siden sist har en av
dem blitt super-
stjerne.

AV ANN-TURI FORD
ann.t.ford@amta.no

66 91 32 30

– Vi har bygd oss opp et fast pu-
blikum som har blitt større og
større for hvert år, forteller Tho-
mas Stanghelle. Han er opera-
sanger, komponist og utflyttet
nesodding.

– Alle de 1.300 billettene er
utsolgt. Også i fjor fylte vi dom-
kirka, så det er ikke bare på
grunn av Alexanders suksess de
kommer.

Som Steinerskolen
Han forteller at programmet blir
mye av det samme som på kon-
serten familiene holdt i mai på
Steinerskolen i anledning Nata-
sja Rybak og Johan Stanghelles
runde bursdager (de ble hen-
holdsvis 50 og 60 år).

– Men formatet blir større. Vi
har bygd opp en scene og skal ha
storskjerm slik at alle kan se or-
dentlig, forteller han. 

Maratonkonserten vil i løpet
av to og en halv time vise famili-
emedlemmenes forskjellige mu-
sikalske sider. 

Trekkspillversjon
Dem som har sikret seg billett
allerede får i tillegg til Rybakene
og Stranghellene oppleve Lin-

desnes Trekkspillklubb og poli-
tisk redaktør i Aftenposten Ha-
rald Stanghelle som er Johans
Stanghelles fetter. Tradisjonen
tro blir det også tre generasjoner
operasangere med Thomas
Stanghelle, moren Turid og mor-
moren Mathilde på 91 år.

– Mine samarbeidspartnere for
en trekkspillopera, Lindesnes
trekkspillklubb, har dessuten øvd
inn en versjon av Fairytale, av-
slører Thomas Stanghelle.

Spiller for 1.300 

Familier på scenen: (f.v.) Turid, Ingunn og Thomas Stanghelle, Ale-
xander, Natasja og Igor Rybak. I kveld spiller de i Kristiansand
domkirke. Foto: Ann-Turi Ford

Regionsjef i Tide Sjø, Alf Jørgen
Fedog, forteller at de jobber
hardt for å få båten klar til man-
dag. Foto: Petter Løken



7N Y H E T E RAKERSHUS AMTSTIDENDE ONSDAG 29. JULI 2009

Nyheter på din mobil
i sommer
Lurer du på hva som skjer hjemme
mens du er • i båten • på hytta • eller i Spania?
Ta med deg mobiltelefonen og få ferske nyheter fra Frogn og Nesodden hver dag i hele sommer på

mobil.amta.no
Få mobil.amta.no som startside i nettleseren 
på DIN mobil ved å sende en sms med kodeord AMM til 2005

Harald Herland, 
Oksval:
– Jeg har plukket sammen
med August. Blåbærene
plukket vi på Vestlandet,
resten på Nesodden.

Nora (5) og Anna Vik
(2), Tangen:
– Nei, vi har ikke plukket
ennå, men kanskje vi skal
plukke blåbær.

Nana Bang-Ellingsen, 
Tangen:
– Ja, jeg har plukket i hagen
til foreldrene mine. Rips,
bringebær og moreller. Ikke
så mye moreller ettersom de
blir spist opp av skjærene.
Det samme gjelder plommer
og fersken. Det er ikke noe
moro å spise dem etter at
fuglene har spist litt av dem
allerede. 

– Har du pluk-
ket bær i år?

VI FIRE

August Schram Her-
land (4,5), Oksval:
– Ja, jeg har plukket blåbær
og markjordbær og rips. Og
bringebær.

Navn: Thomas Stanghelle
Bosted: Kristiansand, med
sterke røtter til Nesodden
Yrke: Operasanger og kom-
ponist.

I kveld skal du og din fa-
milie spille og synge i
Kristiansand domkirke
sammen med familien
Rybak – slik dere har
gjort i de siste 13 år. Er
alt i rute?
– Noen små detaljer og den
siste finpussen gjenstår som
vi skal øve på – ikke minst
sammen med Alexander. El-
lers er alt i rute. Det blir
mye av det samme som på
bursdagskonserten på Nes-
odden i mai, men i mye stør-
re format. 

– Hvordan har sommeren
vært så langt?
– Helt topp. Jeg har fått all
nyte både sjøen og solen og
fått drive med det jeg liker
aller best, nemlig musikk. 

– Hva er sommer for deg?
– Sommer er sol, sjø og tid
til å gjøre det man ønsker
mest. 

– Hva er ditt beste og
verste sommerminne?
– Beste: alle konsertene vi
har hatt sammen med Ry-
bak. Det har vært en eneste
stor glede. Verste: Et år det
regnet omtrent hele som-
meren. Det ble en slitsom
høst.

– Hva drikker og spiser
du om sommeren?
– Som normalt, men mye
mer vann enn ellers.

– Spørsmålet vi ikke stil-
te, og hva svarer du?
– Spørsmål: Hva ønsker du
mest ut av livet? Svar: Et og
annet glimt av lykke! 

– Pluss og minus ved
Amta:
– Den dekker lokalsamfun-
net på en veldig god måte.
Minus er at den ikke kan
kjøpes her på sørlandet.

Sommerpraten
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